
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

Er is het afgelopen jaar veel te doen geweest rondom het jaarlijkse Bevrijdingsfestival 

Groningen. Bij wijze van een landelijke pilot is voor de editie van 2022 ticketing 

ingevoerd met een toegangsprijs voor € 5,- voor het festival in Groningen. Dit heeft in 

uw raad, maar ook onder de bezoekers tot veel vragen geleid. Op basis van de 

bevindingen van deze proef heeft het Bevrijdingsfestival Groningen enkele scenario’s 

uitgewerkt voor het festival in 2023 en verder. De keuze om wederom gratis 

toegankelijk te zijn voor alle bezoekers is hierbij de belangrijkste. In deze brief zullen 

wij nader ingaan op de bevindingen van de pilot van 2022 en de vervolgstappen 

richting de editie van 2023.  

 

Uitkomsten pilot 

De uitkomsten van de landelijke pilot laten geen eenduidig beeld zien. Uit een enquête 

onder de bezoekers blijkt dat de bezoeker de diverse podia die voorheen buiten de 

Drafbaan stonden gemist heeft, de programmering scherper had gekund en dat men 

van mening is dat een bevrijdingsfestival gratis toegankelijk dient te zijn. 

Tegelijkertijd blijkt dat de bezoeker liever kiest voor een toegangsprijs dan een kleiner 

festival. Tot slot waardeert de bezoeker het gevoel van veiligheid gedurende afgelopen 

editie hoog. 

Dit sluit aan bij onze eigen inzichten op basis van de pilot. De focus op de Drafbaan is 

de beheersbaarheid van het evenement en de veiligheid van de bezoekers sterk ten 

goede gekomen. Ook droeg deze keuze bij aan goede logistieke voorzieningen en 

minder overlast voor omwonenden, gezien het aantal meldingen dat tijdens het festival 

is binnengekomen.  

In termen van bezoekersaantallen bleef het festival echter achter bij eerdere edities. 

Waar begroot werd op 50.000 bezoekers, hebben uiteindelijk 43.000 mensen het 

festival bezocht. Een groot deel van deze bezoekers had betaalde tickets, maar een 

deel heeft ook gebruik gemaakt van het aanbod het festival gratis te bezoeken. Dit 
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vertaalde zich naar minder inkomsten dan verwacht, zowel uit de ticketing als de 

horecaomzet. Als gevolg hiervan heeft de organisatie aanspraak moeten maken op het 

eigen vermogen om een deel van de gemaakte kosten te dekken.  

De landelijke pilot is met de lokale overheden besproken, maar ook in landelijk 

verband. Naar aanleiding van overleg tussen de veertien landelijke festivalorganisaties 

is duidelijk geworden dat zij gezamenlijk kiezen om de toegang tot de festivals gratis 

te houden voor de toekomstige edities. Dit vanuit de overtuiging dat het vieren van de 

vrijheid voor iedereen toegankelijk moet zijn, zonder drempels of barrières van welke 

aard dan ook. Wij respecteren dit besluit en scharen ons achter deze uitkomst. Dit 

betekent echter wel dat de financiële basis voor de festivals op een andere wijze 

verbeterd dient te worden. Hierover zijn de landelijke festivals gezamenlijk in gesprek 

met de betrokken departementen van de Rijksoverheid. Ook de lokale partners spelen 

hierin uiteraard een rol.  

 

Vervolg editie 2023 en verder 

Wij onderstrepen de doelstellingen van het Bevrijdingsfestival Groningen van harte. 

Het is belangrijk de vrijheid te herdenken en te vieren en dit met alle inwoners en 

bezoekers van onze gemeente te kunnen delen. Dat hierbij aandacht is voor noordelijk 

creatief talent is een mooie en passende aanvulling op het cultureel aanbod, maar ook 

voor het festival als onderdeel van de culturele en creatieve keten. Het uitgangspunt is 

hierbij dat het Bevrijdingsfestival Groningen een feest voor iedereen is. Dat wil 

zeggen inclusief, divers op inhoud en voor iedereen gratis toegankelijk. Dit steunen 

wij nadrukkelijk van harte. 

 

Deze doelstellingen vertalen zich naar een ambitie van het festival met een groeimodel 

over de periode 2023-2025. De directie en het bestuur van het Bevrijdingsfestival 

Groningen heeft ons college hierover in november 2022 een brief gestuurd. Voor een 

gedetailleerde weergave van de scenario’s, de vragen van de festivalorganisatie ten 

aanzien van de gemeentelijke ondersteuning hierbij en ons antwoord hierop verwijzen 

we u graag naar de betreffende brieven. 

 

Samengevat kiest ons college als uitgangspunt dat vanaf 2023 het Bevrijdingsfestival 

Groningen gratis toegankelijk is en blijft. Dit hanteren wij ook als 

subsidievoorwaarde. Daarnaast heeft de editie van 2022 ons geleerd dat een 

evenement van deze omvang op enkel het terrein van de Drafbaan grote voordelen met 

zich meebrengt. In overleg met de diverse afdelingen binnen de gemeente en de 

hulpdiensten is geconstateerd dat deze opzet voor nu de best beheersbare en meest 

veilige optie is. Een laatste overweging hierbij is ook dat er een locatieprofiel voor het 

Stadspark opgesteld wordt. Deze zal meer invulling geven aan de (on)mogelijkheid 

om buiten de Drafbaan te programmeren en verschillende delen van het park in te 

richten voor evenementen. Daar kunnen en willen wij nu echter nog niet op 

vooruitlopen.  

 

Wel blijven wij in gesprek blijven met de festivalorganisatie over de ambitie voor 

2023 en de toekomst. Indien de financiële positie in de toekomst steviger blijkt en alle 

randvoorwaarden groen licht bieden aan verdere groei van het evenement, zullen we 

het gesprek voortzetten over mogelijke toevoegingen aan het programma en nieuwe 

festivalonderdelen.  
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Verhogen van subsidiebijdrage 

Vanaf 2023 is er extra budget beschikbaar gesteld ter ondersteuning van Volksfeesten 

en Evenementen ter hoogte van €50.000,-. Uit deze middelen verhogen wij de 

jaarlijkse subsidiebijdrage aan het Bevrijdingsfestival Groningen van €84.500,- naar 

een bedrag van €100.000,-. Dit is deels ook een tegemoetkoming in de stijgende 

kosten en productielasten waar het festival zich mee geconfronteerd ziet. Daarnaast 

faciliteren en ondersteunen wij het festival ook inzake de vergunningverlening, 

veiligheid en andere facilitaire zaken. Over mogelijke groei van het festival in podia 

en aantallen bezoekers willen wij nu nog geen uitspraken doen. Indien op termijn zich 

hier kansen voordoen, op basis van een gezonde en sterke financiële positie, gaan wij 

hierover uiteraard graag verder met u in gesprek. Voor de editie van 2023 verwachten 

wij dan ook dat u een festival organiseert passend bij het beschikbare budget. 

 

Andere instrumenten ter ondersteuning en versterking van de financiële basis van het 

festival en haar organisatie onderzoeken wij nader. Zelf pleit het festival bijvoorbeeld 

voor een garantstelling vanuit de gemeente. Dit is echter op het gebied van festivals, 

evenementen en culturele activiteiten momenteel geen regulier instrument. Wij werken 

hoofdzakelijk met subsidieverleningen, gekoppeld aan een Programma van Eisen dat 

de voorwaarden, gewenste maatschappelijke effecten en verwachte resultaten 

beschrijft. Aan een garantstelling dient een sterk gedefinieerd kader te worden 

gehangen waar deze mogelijk voor bedoeld is. Een van de belangrijkste voorwaarden 

hiervoor is wel dat er sprake is van een sluitende begroting. Daarnaast zijn er mogelijk 

meer evenementen die graag van een dergelijke regeling gebruik zouden maken, dit 

kunnen wij momenteel nog niet overzien.  

Wij erkennen dat weersomstandigheden invloed hebben op het bezoekersaantal bij een 

gratis toegankelijk festival in de open lucht en dat dit invloed heeft op de financiën 

van het festival. Bij het opstellen van het Strategisch Evenementenbeleid 

inventariseren wij mogelijke oplossingen om evenementen te ondersteunen bij deze 

uitdaging. In het beleid zal worden opgenomen of en op welke wijze ondersteuning 

mogelijk is. Wij nemen op dit moment dan ook nog geen besluit op deze vraag.   

 

Een verdere stijging van de inkomsten via subsidies dient in onze ogen in eerste 

instantie door andere subsidiënten en sponsoren georganiseerd te worden. De 

provincie heeft reeds een verhoging van de subsidiebijdrage voorgesteld, maar ook de 

Rijksoverheid is via het Nationaal Comité 4 en 5 Mei een belangrijke partner in de 

financieringsmix. Ook op dit landelijke niveau is de discussie gaande over de 

financiële positie van de festivalorganisaties en de houdbaarheid van het 

financieringsmodel waarmee zij jaarlijks de bevrijdingsfestivals organiseren. Waar 

mogelijk willen wij dit gesprek ondersteunen om zo meer landelijke middelen te 

beschikbaar te krijgen voor de gezamenlijke festivals.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

loco-burgemeester,    secretaris, 

Mirjam Wijnja      Christien Bronda 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 


